



# FRIDAY FLYER

20<sup>th</sup> December 2024



Dear Parents, dear Students, dear Staff,

## Reading Competition in second grade

The entire second grade participated in the reading competition organized by LOEWE Verlag with great enthusiasm and commitment. Our young readers impressed us with their talent for bringing stories to life! We are especially proud of



# FRIDAY FLYER

our five winners, who were awarded a certificate of achievement. As a special reward, they can choose a book from a bookstore.

A big thank you to all the children for their dedication and love of reading, and to the Karben bookstore for their collaboration and for providing books to support the competition.

## **S5 Subject Choices Fair**

At the subject choices fair on Thursday S5 students and parents had the chance to speak to faculty, senior students and careers advisers when discussing which subjects will be the best option for their aspired careers.

## **Primary School Enrichment Fair**

ESRM takes pride in its Enrichment program that it offers in all classes from Grades 2-5. This week we hosted the first ever enrichment fair to 'show off' all the child centered learning that has happened in the first trimester of term. All parents had an opportunity to see the high level of presentation skills, digital skills and research skills to build their individual project. We thank all the teachers involved from both the German and English Section for getting the students ready for the event, and for all those that came to enjoy the wonderful exhibitions.

## **Holiday Bazaar Primary**

Our Christmas bazaar was well attended again this year. We expect a record number of visitors and are pleased that so many families have helped in a supportive way. The children of the primary school have been crafting, baking and working hard over the last few weeks. The results of this effort were then sold by the classes at the Christmas bazaar. Some classes had also organized games and competitions. We raised 10,000 euros together. Half of the proceeds went to the school's charitable initiatives and the other half to school-based projects, such as the design of the schoolyard, etc.

Our school orchestra and children's choirs put on a great show, singing festive songs and playing music. The BAC class was also able to get involved in the event and fill their fund for the BAC ball by selling delicious food and mulled wine. We would like to thank all parents for the cake and food donations and everyone who helped with the set-up and dismantling of this event. A great success!

## **ChemieOlympiade**



# FRIDAY FLYER



Just before Christmas, we received some encouraging news from our students participating in the chemistry competitions. On Friday, December 6, three of our students took a three-hour exam as part of the second round of the International Chemistry Olympiad. A total of 207 exams were written in Hesse. Jingsen Yang, S7DE, achieved 47th place in Hesse and received a book prize of €20. Jiwoo Kim, S6EN achieved 122nd place. Gabriela Rojas, S7EN achieved 138th place. Both students receive a book prize of €10. Max Dallmeyer, S7DE and Martha Kortarba, S7EN took part in the first round. A great achievement!

## **Hanukkah celebration in third grade**

A third grade class in the English section held an early Hanukkah celebration. The children, who are very familiar with the different traditions from different cultures, contributed diligently to this celebration and we would like to share some impressions with you here. Happy Hanukkah!

## **Secondary Christmas Volleyball Tournament**

On Tuesday, December 17th, we had our Christmas volleyball tournament, which included both students and teachers from the school. The event took place after classes in our Sport Hall, with three teams participating: two made up of students and one of teachers. It was a lot of fun, and we got to see our students and colleagues enjoy themselves and have a great time. We will definitely continue this tradition next year, and we hope to have the Sport Hall full for our next event!

## **Transition fifth grade**

The fifth graders are in an exciting phase. They are becoming more and more independent and are looking forward to their future in secondary school. To prepare the children optimally for the upcoming transition, the school traditionally organizes various activities throughout the year. One of them started in the last school week of this year: the big tour of the school building. The children were able to explore the secondary school premises, ask older students questions and also get to know the social education workers in the secondary school, who will always be on hand to help our little ones. The students were particularly interested in the lockers and study areas, including the Melomi Café. We would like to thank the staff of the upper school and look forward to more great transition events!



# FRIDAY FLYER

## **Ancient Roman Lunch**

On Thursday, 19<sup>th</sup> December the S2 latin class prepared and enjoyed a Christmas lunch featuring ancient roman recipes. The menu included isicia omentata, boletos fungos, pullum numidicum, globuli, libum and ova spongia.

## **Careers Talk: Meet the Experts**

On Wednesday the Parents' Association organised a panel of volunteer parents who gave inspiring talks, demonstrating to our students that the path to success is never linear.

## **Current Events**

Please always refer to the events calendar on our website for up-to-date information

[ESRM PublicCalendar](#)



# FRIDAY FLYER

## DEUTSCHE VERSION

Liebe Eltern, liebe Schülerinnen und Schüler, liebes Kollegium,

### **Lesewettbewerb der zweiten Klassen**

Mit großer Begeisterung und viel Einsatz hat die gesamte 2. Jahrgangsstufe am Lesewettbewerb des LOEWE Verlags teilgenommen. Unsere jungen Leser\*innen haben eindrucksvoll gezeigt, wie lebendig sie Geschichten zum Leben erwecken können!

Besonders stolz sind wir auf unsere fünf Gewinner\*innen, die für ihre Leistung mit einer Urkunde ausgezeichnet wurden. Als besonderen Preis dürfen sie sich ein Buch in einer Buchhandlung aussuchen.

Ein herzliches Dankeschön an alle Kinder für ihre Leidenschaft und ihr Engagement fürs Lesen sowie an die Karbener Buchhandlung, die uns unterstützt und Bücher zur Verfügung gestellt hat!

### **S5-Fächerwahlmesse**

Auf der Fächerwahlmesse am Donnerstag hatten S5-Schüler und -Eltern die Möglichkeit, mit Lehrkräften, älteren Schülern und Berufsberatern zu sprechen, um zu besprechen, welche Fächer für ihre angestrebten Karrieren am besten geeignet sind.

### **Primary School Enrichment Fair**

Die ESRM ist stolz auf ihr Enrichment-Programm, das in allen Klassen der Jahrgangsstufen 2 bis 5 angeboten wird. Diese Woche veranstalteten wir die erste Enrichment-Messe, um all das kindzentrierte Lernen zu präsentieren, das im ersten Trimester des Schuljahres stattgefunden hat. Alle Eltern hatten die Gelegenheit, das hohe Niveau der Präsentations-, Digital- und Forschungsfähigkeiten zu sehen, die die Schüler beim Aufbau ihres individuellen Projekts unter Beweis stellten. Wir danken allen beteiligten Lehrkräften der deutschen und englischen Sektion dafür, dass sie die Schüler auf die Veranstaltung vorbereitet haben, und allen, die gekommen sind, um die wunderbaren Ausstellungen zu genießen.

### **Holiday Bazaar Primary**

Auch in diesem Jahr war unser Weihnachtsbazaar reichlich besucht. Wir gehen von einem Rekord in der Besucherzahl aus und freuen uns, dass so viele Familien unterstützend mitgewirkt haben. Die Kinder der Primarstufe haben die letzten Wochen gebastelt, gebacken und gewerkelt. Die Ergebnisse dieser Mühen wurden dann am Weihnachtsbazaar von den Klassen verkauft. Einige Klassen hatten auch Spiele und Wettkämpfe organisiert. Wir haben gemeinsam 10.000 Euro gesammelt. Hierbei geht die Hälfte des Erlöses an die Wohltätigkeits-Initiativen der Schule und die Hälfte an schulinterne Projekte, wie die Gestaltung des Schulhofes, etc.

Einen großen Auftritt legte unser schuleigenes Orchester und die Kinderchöre hin. Es wurden festliche Lieder gesungen und gespielt. Auch der BAC-Jahrgang konnte sich in das



# FRIDAY FLYER

Event einbringen und durch den Verkauf von köstlichen Speisen und Glühwein ihre Kasse für den BAC Ball auffüllen. Wir danken allen Eltern für die Kuchen und Essens-spenden und allen, die beim Auf- und Abbau dieses Events beteiligt waren. Ein voller Erfolg!

## **ChemieOlympiade**

Kurz vor Weihnachten gibt es noch erfreuliche Nachrichten von unseren Teilnehmern der Chemie-Wettbewerbe. Am Freitag 6.12.24 haben drei unserer Schüler eine dreistündige Klausur geschrieben im Rahmen der 2. Runde der Internationalen ChemieOlympiade. Insgesamt wurden in Hessen 207 Klausuren geschrieben. Jingsen Yang, S7DE erreichte hessenweit Platz 47 und erhält einen Buchpreis über 20€. Jiwoo Kim, S6EN erreichte Platz 122. Gabriela Rojas, S7EN erreichte Platz 138. Beide Schülerinnen erhalten einen Buchpreis über 10€. Max Dallmeyer, S7DE und Martha Kortarba, S7EN haben an der ersten Runde teilgenommen. Eine großartige Leistung!

## **Hanukkah-Feier in der dritten Klasse**

Eine dritte Klasse der Englischen Sektion haben eine vorgezogene Hanukkah Feier veranstaltet. Die Kinder, die sich sehr gut mit den verschiedenen Traditionen aus den verschiedenen Kulturkreisen auskennen haben fleißig zu diesem Fest beigetragen und hier möchten wir Ihnen einige Eindrücke teilen. Happy Hanukkah!

## **Sekundarschule: Weihnachtliches Volleyballturnier**

Am Dienstag, dem 17. Dezember, fand unser Weihnachts-Volleyballturnier statt, an dem sowohl Schüler als auch Lehrer der Schule teilnahmen. Die Veranstaltung fand nach dem Unterricht in unserer Sporthalle statt, und es nahmen drei Teams teil: zwei aus Schülern und eines aus Lehrern. Es hat viel Spaß gemacht, und wir konnten sehen, wie unsere Schüler und Kollegen sich amüsierten und eine tolle Zeit hatten. Wir werden diese Tradition auf jeden Fall im nächsten Jahr fortsetzen und hoffen, dass die Sporthalle bei unserer nächsten Veranstaltung voll sein wird!

## **Transition Fünfte Klasse**

Die Fünftklässler befinden sich in einer spannenden Phase. Sie werden immer selbständiger und freuen sich schon auf ihre Zukunft in der Sekundarstufe. Um die Kinder optimal auf den bevorstehenden Übergang vorzubereiten, veranstaltet die Schule traditionell verschiedene Aktivitäten über das Jahr verteilt. Eine davon startete schon in der letzten Schulwoche dieses Jahres: Die große Führung durch das Schulgebäude. Hierbei konnten die Kinder die Räumlichkeiten der Sekundarstufe bestaunen, Schüler der älteren Jahrgänge befragen und auch die Sozialpädagogen der Sekundarstufe kennenlernen, die unseren kleinen Großen immer mit Rat und Tat zur Seite stehen werden. Die Spinte und die Study Areas, samt das Melomi-Café hat die Schüler besonders interessiert. Wir bedanken uns bei dem Personal der Oberstufe und freuen uns auf weitere tolle Transition-Events!



# FRIDAY FLYER

## **Antikes römisches Mittagessen**

Am Donnerstag, dem 19. Dezember, bereitete der S2 Lateinkurs ein Weihnachtsessen mit antiken römischen Rezepten zu und genoss es. Auf der Speisekarte standen *isicia omentata*, *boletos fungos*, *pullum numidicum*, *globuli*, *libum* und *ova spongia*.

## **Careers Talk: Meet the Experts**

Am Mittwoch organisierte die Elternvereinigung eine Podiumsdiskussion mit freiwilligen Eltern, die inspirierende Vorträge hielten und unseren Schülern zeigten, dass der Weg zum Erfolg nie linear ist.

## **Aktuelle Veranstaltungen**

Bitte informieren Sie sich immer im Veranstaltungskalender auf unserer Website über aktuelle Informationen. [ESRM PublicCalendar](#)